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Anteckningar 

NÄRVARANDE 

Andreas Lökholm, ordförande,  
Anders Hedman, Ale 
Stefan Hagebring, Alingsås 
Jamileh Mobaser, Göteborg 
Hans Frimanson, Härryda 
Sofia Schubert, Kungälv 
Monika Nilsson, Lerum 
Yvonne Jansson-Sandberg, Lilla Edet 
Ulrika Alestig, Mölndal 
Lena Almqvist, Partille 
Kristin Spolander, Stenungsund 
Anna-Maria Olausson, Tjörn 
Brita Malmcrona, Öckerö 
Marie Egerstad, Göteborgsregionen 
Linda Andersson, Göteborgsregionen 
Ulrika Krabbe, Göteborgsregionen 
Fredric Alvstrand, Göteborgsregionen 
Anne-Li Drath, Göteborgsregionen 
Lars Jerkeman, Göteborgsregionen 
 
Deltog ej 
Sofia Grebner, vice ordförande, Mölndal 
Frida Svärd, Kungsbacka 
 
 

1. Ekonomi, beslut/information 
• Statsbidrag 2025, information 

Statsbidragsgruppen har nu skickat in ansökan för statsbidrag 2025. Av de 3 
miljarder som fanns att söka nationellt har GR sökt 394 miljoner, en ansökan 
baserad på kapacitet enligt realistiska starter under 2025. 
 
Beslut förväntas efter semesterperioden och redovisning kommer att göras i 
februari 2026.  
 
En förändring i statsbidraget är att man nu söker ett bidrag i stället för fem 
som tidigare. Det ger möjlighet att använda bidraget där det behövs och att 
man kan minska på andelen som behöver skickas tillbaka.  
De regionala planeringsunderlagen kommer delvis att ligga till grund för 
statsbidragsbeslut under 2025, däremot kommer det att vara mer vägande 
från 2026 och framåt. 
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Ur diskussion: 
- Finns det fortsatt möjlighet att omfördela mellan yrkvux och lärling 
- Ja, det kommer att vara möjligt.  

 
Bilder bifogas 
 

• Statsbidrag företagsetableringar 
Totalt 125 miljoner fanns att söka för detta statsbidrag som i första hand var 
avsett för stora företagsetableringar. 13 kommuner sökte totalt 150 miljoner, 
ett översök gjordes i detta första steg, som också i stor utsträckning har riktat 
in sig på norra Sverige.  
Göteborg som enda kommun inom GR sökte 18 miljoner men fick tilldelning 
på 4,8 miljoner. Tanken är att detta ska stötta i att öppna upp för fler sökande 
till processoperatör, något som kommer att gynna alla GRs kommuner.  
 
Yrkesvuxutredningen öppnar upp för ett liknande scenario där inte bara 
glesbygdsorter ska prioriteras.  
 
Detta statsbidrag kommer med stor säkerhet att vara aktuellt även fortsatt.  
 
• IKE-2025, beslut 

Ekonomigruppen presenterade förslag till beslut gällande IKE-2025.  
Göteborg kommer i förslaget att ha en specifik prislista för sina utbildningar 
pga prisändringar inför 2025. Övriga 12 kommuner behåller samma pris för 
IKE-2025 som gäller för IKE-2024.  
För tydliggörande står Göteborgs priser inom parentes.  

 
Vuxenutbildningsnätverket enades om  
 
   att godkänna utsänt förslag för IKE-2025. 

2. Utbudsplanering, beslut/information 
• Slutavstämning aprilstart 

Omgång 2404 erbjöd 34 utbildningar, av dessa var det 8 utbildningar som 
inte startade. 2 223 ansökningar kom in till totalt 500platser. 
464 studerande påbörjade en utbildning, vilket innebar en fyllnadsgrad på 
92,8% i jämförelse med 76,3% för ansökningsomgång 2304.  
23 av utbildningarna lades ut på efteranmälan.  

 
• Utökad statistik i samband med avstämningar 

Vuxenutbildningsnätverket har vid tidigare tillfälle haft önskemål om 
utökad statistik i samband med avstämningar av starter.  
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Efter genomgång av de önskemål som tagits fram finns följande 
förslag/frågor att gå vidare med: 
- Antagna 1:a respektive 2:a handsval 

Förslag presenterades. 
- Fyllnadsgrad 1:a respektive 2:a handsval 

Här behöver man se över syftet. Är tidskrävande att ta fram underlag. 
- Behöriga/ej behöriga 

Förslag per bransch presenterades. 
- Avbrott 1:a respektive 2:a handsval 

En avbrottsenkät är under upparbetande, den statistiken kommer att 
ligga utanför det som presenteras vid slutavstämningar. 

- Jämför start med start, årsvis 
Vad vill man se här, fyllnadsgrad, behörighet, söktryck… 

 
 I ett förslag som visades i tabellform hade man bland annat tittat på följande 

parametrar vilka applicerats per ansökningsomgång. Denna tabell 
kompletterar övrig statistik som redovisas.  
- Ansökningar 
- Söktryck 
- Ej behöriga 
- Antagna 
- Påbörjade 
- Fyllnadsgrad 
- Slutförda 

 
Nätverket får, på kommande möte, fortsätta diskussionen. 
Man behöver även ha med att ett nytt verksamhetssystem kan komma att 
påverka vilken statistik som är möjlig att ta fram. 
 
Ur diskussion 
- Vad är det som påverkar att det blir överintag på en utbildning 
- Det är skolan som tar beslut om överintag 
- Går det att rangordna sina ansökningar och är det tydligt för den 

sökande 
- Ja, eleven själv kan rangordna eller ta hjälp av sin hemkommun 
- Avbrott är en viktig fråga. Om man har avbrottat flera gånger behöver 

det på något sätt flaggas upp 
- Denna möjlighet finns inte i dagens verksamhetssystem.  
- Med anledning av nytt verksamhetssystem är det intressant att prata 

antagningsprocess. 
- Origo Group håller på att se över en avbrottsenkät 
- Blir den digital eller via samtal 
- Det kan nog bli båda delar, det gäller att man får svar 
- Hur stor är andelen som bara söker 1 utbildning 
- De flesta gör en ansökan med ett val 
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- Tidigare var det många som sökte väldigt många utbildningar, vad är 
det som har ändrats 

- Det kan ha med nya gymnasielagen att göra att man ser skillnad i 
antalet ansökningar och val 

- I Östra noden skickas de som söker många utbildningar tillbaka till 
hemkommun för uppföljning 

 
Bilder bifogas 

 
• Oktoberstart, beslut 

Utbudsplaneringsgruppen presenterade två förslag till utbud för oktoberstart: 
- Alternativ A – där man kör i gång alla anmälda utbildningar, vilket 

innebär 383 utbildningsplatser, eller 
- Alternativ B – där man minskat antal platser i några utbildningar och 

även helt tagit bort 3 utbildningar, vilket innebär 263 utbildningsplatser.  
 

Det finns många delar att ta hänsyn till i denna start,  
- Medfinansplatser – behöver uppdateras för att se så antalet platser 

matchar ett förväntat utbud.  
- 33-kronan - några kommuner kan ligga lågt i 33-kronan och då man vet 

att det är stramt i många kommunala budgetar behöver man ta hänsyn 
till detta. Tar 33-kronan slut handlar det om IKE för aktuella kommuner.  

- Överhäng – utbildningarna i oktoberstarten medverkar till ett ökat 
överhäng under 2025.   

- Söktryck – man ser att detta har ökat något under 2024. 
 
Återhämtningen inom ekonomin är fortsatt osäker, men signalerna går åt rätt 
håll.  
 
Efter diskussion kom nätverket fram till ett ytterligare alternativ, A2, baserat 
på alternativ A men med borttagande av de utbildningar som inte var aktuella 
i alternativ B. En sådan start landade då på 298 utbildningsplatser.  
 
Om det visar sig att ekonomin hamnar i obalans kan man behöva titta på 
möjligheten att göra ytterligare justeringar/neddragningar i beslutat antal 
platser längre fram. Alternativt se på möjligheten att hitta finansiering för att 
stabilisera ekonomin. 
 
Följande utbildningar plockades bort från alternativ A: 
- Barnskötare – elev/stödassistent flex (30 platser) 
- Cykelmekaniker elkompetens (15 platser) 
- Undersköterska – flex (40 platser) 
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Vuxenutbildningsnätverket enades om  
 
att godkänna en oktoberstart enligt Alternativ A2 ovan, med totalt 298 
utbildningsplatser.  

 
• Januaristart 2025, information/planering 

Informerades om att förfrågningar kring utbildningar för januaristart 2025 
inom kort kommer att skickas ut.  

3. Information/diskussion 
  

• Nytt verksamhetssystem 
I diskussioner med GotIt kring den information som de hanterar och som 
kommunerna önskar få med över till ett nytt verksamhetssystem, har man nu 
i stort landat. Lösningarna ser olika ut för olika kommuner.  
 
GR kommer att starta upp sin förstudie den 27 maj. Finns det data i GR-Alvis 
man i kommunerna vill ha i sina E-arkiv, hör man av sig till GR så detta kan 
tas med i förstudien.  
 
I dialoger med Tieto diskuterar man hur man bäst går till väga om man 
kommer att ligga kvar i olika system olika länge. Man ser över olika lösningar, 
både på kort och lång sikt vad gäller regionala funktioner.  
En gemensam antagning kommer att lösas. 
 
Ur diskussion 
- Finns det diskussion kring gallring? Frågan är vem som är ägare av 

dokumenten 
- Finns lite oro kring ansökningsperioderna 

 
Bilder bifogas 

 
• Språkstödsutbildningar – benämning 

På föregående nätverksmöte lyftes frågan kring ändrad benämning gällande 
de regionala språkstödsutbildningarna. Nationellt benämns dessa som 
kombinationsutbildning. Även arbetsutskottet har haft uppe frågan och man 
ser att en ändring av namn kommer att innebära en del arbete och kostnader. 
 
Nätverket fick i uppdrag att till kommande möte fundera över om det är 
aktuellt med en förändring av benämningen av språkstödsutbildningarna. 
Viktigt är att det inte benämns olika inom regionen. 
 
Ur diskussion 
- Ser kombinationsutbildning som en bättre benämning 
- Fokus ska vara på en yrkesutbildning och då är risken att språkstöd blir 

det som ligger tyngst 
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• Framtida rekrytering till gemensamma yrkesutbildningar 

Göteborg, BRG, GR och VGR samarbetar i ett uppdrag att se över 
arbetsbehov i närheten av nya storföretag, bland annat inom NOVO.  
Som det ser ut i dagsläget kommer man att behöva många utbildningsplatser 
för att möta behovet och det blir kommunerna som får ta det stora ansvaret i 
detta. Det här kommer att bli en fortsatt diskussion under framtida möten.  
 
• Branschsamverkan i marknadsföring 

Branschen har visat intresse av att vara delaktiga i den marknadsföring som 
görs kring våra regionala yrkesutbildningar. Undersökningar har påvisat att 
branschen tillsammans med utbildningsanordnare kan ge ett bättre underlag 
för marknadsföring.  
Om det inte finns specifika avtal ser man inte att det finns något som hindrar 
ett sådant samarbete kring marknadsföring. 
 
Ur diskussion 
- Öckerö har marknadsfört utbildning tillsammans med 

transportföretagen, vilket har gett en bra och stor spridning. Vilket 
också resulterat i många sökande. Kräver en del arbete, men som det 
ser ut ger bra resultat.  

- Även i Kungälv har man tillsammans med industriföretagen 
marknadsfört utbildning 

 
• Samverkansavtal 

Samverkansgruppen för samverkansavtalet har träffats och det finns en hel 
del som behöver ses över och hanteras.  
Bland annat finns en önskan om att se över en ny ekonomisk modell. Man 
har Malmömodellen som utgångspunkt, men tills denna är etablerad 
fortsätter man som tidigare.  
Ekonomigruppen har ett stort uppdrag i att se över ur framtida frisök ska 
hanteras. En väg att gå är att se över vad man idag säger nej till och vad det 
handlar om i kostnader.  
 
När det gäller de regionala utbildningarna är det fortsatt nätverket som fattar 
beslut. För lokala utbildningar är det varje kommun som ansvarar.  
Yrkesutbildningarna annonseras fortsatt på GRvux.se medan de lokala 
utbildningarna ligger kvar på hemmaplan, i alla fall tills den nya ekonomiska 
modellen är klar.  
 
Ett stort ansvar i framtida arbete med yrkesutbildningar kommer att ligga 
hos noderna. Kanske behöver man se över hur dessa är fördelade. Som det är 
nu är Göteborg ensamma i sin nod.  
 
 



   

7 (7) 

Vuxenutbildningsnätverket 

Anteckningar 20240516 
 

Övrigt som kom upp var: 
- Antagningsprocessen 
- Frisök 
- Information till kommunernas politiker 
- Hantering av statsbidrag 
- Utbildningschefsnätverket 
- Framtida prislistor 

 
Ur diskussion 

- Viktigt att allt hamnar rätt i respektive kommuns ansvar 
- Man behöver ta fram konsekvensbeskrivningar 
- Svårt att se vilka kostnader som behöver vara med i kommande budget. 

Frisöket är en viktig del 
- Går det att fördela ut statsbidraget på alla utbildningar 
- Hur får man enklast med sig politikerna i arbetet 
- Information, det viktigaste är att man får ut information i god tid till 

alla inblandade parter 
 
Bilder bifogas 
 

• Vuxnätverkets höstkonferens 
Diskuterades upplägg för kommande konferens vilken genomförs den 2-3 
oktober-2025.  
Nätverket önskar få med sig ansvarig för vuxenutbildningen i kommunerna 
på del av eller hela konferensen. Man ser konferensen som ett utmärkt 
tillfälle att arbeta sig framåt i alla de förändringar som kommer att införas 
under 2025.  
  
Förslag finns på externa gäster, vilket man får återkomma till när man sett 
över ett utkast till dagordning.  

 
Antecknat av: 
Linda Andersson 
Göteborgsregionen 


	Anteckningar

